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NACKA 
KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

§ 18 KFKS 2020/835 

Motion - Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen 
Motion den 14 september 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktiga noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. 

Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Sverigedemokraterna föreslår att en utredning genomförs för hur anordnare inom särskilt 

boende för äldre har fungerat under pandemin. Förslaget är även att privata anordnare 

inom särskilt boende och hemtjänst ska utredas på samma premisser. Äldreenhetens 

bedömning är att det redan pågår utredningar som motsvarar förslagen i motionen. Enligt 

beslut i kommunfullmäktige den 31 augusti ska kommunen låta genomföra en extern 

utvärdering av kommunens hantering av Coronapandemin. Denna utredning pågår och ska 

presenteras i samband med årsbokslutet för 2020. Utöver denna utredning granskar 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) både sjukvårdsansvarigas och boendenas 

hantering av pandemin. Äldreenheten har även låtit utföra en egen utredning av 

verksamheternas hantering av pandemin. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 16 december 2020, § 101 

Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 7 november 2020 

Bilaga - Motion - Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen (SD) 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till förslaget från äldrenämnden. 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdrags bestyrkande 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut - Karin Teljstedts 

yrkande om bifall till förslaget från äldrenämnden - och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för N ackalistan: 
"Kommunen har gjort ett gott och gediget arbete, också genom att utreda sitt agerande 

under den pågående pandemin. N ackalistan biföll förslaget till beslut i enlighet med 

tjänstehandlingen eftersom där finns det mesta som vi i nuläget behöver veta. På riksnivå 

har det nyligen belysts att den svaga punkten inom äldreomsorgen över lag i riket är dels -
fortsatt stor del icke-fast-anställd personal, dels - inte tillräckligt med material som 

munskydd på många boenden. Nackalistan ställde frågor på mötet om detta också gällde i 
Nacka och fick till svar av äldrenämndens ordförande att vad material beträffar så gäller det 

inte. Vad gäller personalsituationen så såg jag presenterade siffror i underlaget, att mängden 

personal utan fast anställning var hög. Frågan är då om man kommer att dra lärdom av 

detta och vilja förbättra läget eller ej, för undvikande av fortsatt smittspridning." 

Karin T eljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna: 
"Den övergripande bedömningen är att strategin att skydda de äldre har misslyckats. 
Varenda person som avlider av detta hemska virus är en tragedi för den som mister sin 

livskamrat, förälder eller nära vän. Det är på äldreboenden runt om i landet som våra allra 

mest sköra befinner sig och följaktligen där som fler inte överlever smitta. Efter corona

kommissionens delrapport står det klar att det, utöver den stora allmänna smittspridningen, 
är strukturella brister som haft störst inverkan på antalet sjuka och avlidna i äldreomsorgen. 

Åtskilliga utredningar har presenterats och kommer att presenteras framåt. Såväl för riket 

som för Nacka specifikt. Den lokala situationen i Nacka presenteras kontinuerligt på 

övergripande nivå i kommunstyrelsen och mer i detalj avseende äldreomsorgen i 

Äldrenämnden. Såväl muntliga presentationer som skriftliga analysrapporter kommer 
Äldrenämnden till del. En extern granskare är som tjänsteskrivelsen nämner IVO 

(Inspektionen för Vård och Omsorg). IVO: slutsatser har ofta blivit mediala och 

rapporteras i generaliserande termer. Ett farskt ex. är att resultatet gällande tillsynen 

avseende förutsättningar för att ge medicinsk vård och behandling till personer med covid-

19. Rubriken på IVO:s egen hemsida är "Förutsättningar för god vård och behandling på 
SÄBO saknas och leder till brister". För Nackas del fick vi i förra veckan beskedet att IVO 

valt att avsluta vårt ärende då det inte heller i detta avseende ser skäl att gå vidare med vår 

kommun. Tillsynen som skedde av oss kommuner där man bedömde att det inte fanns risk 

för att patienterna inte får den vård som de har behov av är nu alltså klar men har inte 

publicerats på IVO:s hemsida." 

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


